
                                   Obecné zastupiteľstvo Malé Kosihy 

  Zápisnica 

Z X. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Malých Kosihách, dňa 19.02.2025 o 14:00 hod. 

v zasadacej miestnosti v Malých Kosihách. 

 

K bodu 1.   Zasadnutie otvoril a viedol starosta obce Attila Pszár. Kinga Házelmajer  zo 

zasadnutia chvíľu mešká, za čo je ospravedlnená. Ostatní štyria poslanci sú prítomní. 

K bodu 2.   Za zapisovateľa bola navrhnutá p. Mišalová, overovatelia Š. Molnár a T. Damek. 

Poslanci návrh schválili.  

K bodu 3. Návrh programu schôdze poslanci schválili. 

K bodu 4.  Hl. kontrolór v krátkosti informuje poslancov o správe. Dodal, že drobné chybičky 

sa počas kontroly našli, ktoré však boli hneď odstránené. Dodal, že obec zákony dodržiava 

a postupuje podľa predpisov. Poslanci správu zobrali na vedomie. 

K bodu 5.   Obecný úrad obdržal písomné oznámenia rodičov materskej školy s VJM-Óvoda 

v Malých Kosihách, kde rodičia informujú starostu o fakte, že od 1.marca 2025 budú ich deti 

navštevovať materskú školu v obci Salka. Poslankyňa K. Házelmajer sa pripojila 

k zasadnutiu. Poslanci oznámenie zobrali na vedomie. 

K bodu 6.  Na podnet spomenutých oznámení od rodičov MŠ, starosta žiada zastupiteľstvo o 

schválenie dohody medzi obcami Salka a Malé Kosihy vo veci uzatvorenia dohody o 

spádovej materskej škole v Salke. Hl. kontrolór dodal, že v takomto prípade je podľa zákona 

nutné uzatvorenie spomínanej dohody o spádovej materskej škole. Poslanci návrh schválili.     

Š. Molnár sa zdržal hlasovania. 

K bodu 7  Starosta podrobne informuje poslancov o finančnej situácií a o tom, ako vyzerá 

situácia od januára, čo sa týka výšky normatívov. Normatív zahŕňa podľa štátu plat učiteľky 

MŠ ale i náklady na prevádzku.  

Januárový normatív od štátu bol vo výške 872 eur a februárový normatív vo výške 795 eur.                                       

V praxi to však nestačí ani na polovičku mzdy pre riaditeľku. Takto by sme museli doplatiť 

iba k mzde za jeden rok približne 14 000 eur, čo si obec nevie dovoliť, nakoľko sa od štátu 

znížili výrazne aj podielové dane a to o 28 000 eur. Informuje, že sa pokúšal udržať škôlku 

otvorenú do poslednej chvíle. Organizovalo sa mnoho výletov do rôznych ZOO, do Štúrova, 

roky sme prispievali ako sme mohli, avšak nadišiel čas, kedy to už finančne ďalej jednoducho 

nezvládneme. Je to veľmi ťažké rozhodnutie a je mu to nesmierne ľúto, že sa musí tento krok 

podstúpiť. Dodal, že i napriek jeho neúnavnej snahe, ďalej nie je možné prevádzkovať škôlku. 

Za to môže aj fakt, že v obci mnoho rodičov nezapisovalo do materskej školy svoje deti 

k nám do obci ale do iných obcí a miest. Chápe, že sú rodičia, ktorí celý deň pracujú, ale 

nájdu sa aj rodičia, vďaka ktorým sme mohli možno udržať škôlku ešte dlhšie otvorenú. 

V tomto prípade, že oficiálne nemáme deti zapísané do MŠ v obci, nemá ďalej význam 

ponechať ju otvorenú.                                                                  

M. Czibulya sa vyjadril, že ak by sme nezatvorili škôlku, časom by vznikli väčšie finančné 

problémy a taktiež, že nemusíme mať zlé svedomie, lebo štát tento krok veľmi dobre 

premyslel. Mnoho obcí bude na tom tak, ako my. 



Starosta dodáva, že obec šetrí kde môže, zrušili sa nepotrebné partnerské zmluvy, deň obce sa 

tento rok nebude konať a aj deň dôchodcov je otázny. Rád by ho síce usporiadal, uvidíme 

v priebehu roka. Marian Cz. si myslí, že nie je nutné siliť deň dôchodcov. Štefan taktiež 

pripomenul fakt, že čoraz menej dôchodcov sa zúčastňuje na dni dôchodcov.      

Tomáš D. si myslí, že ak sa škôlka raz zatvorí, už viac sa nikdy neotvorí. Hl. kontrolór dodal, 

že tak isto ako zastupiteľstvo zrušuje škôlku ho môže i opäť zriadiť ak budú deti. Upozorňuje 

poslancov aj na fakt, že treba myslieť aj na rozvoj obce. Normatív nepokrýva ani polovičku 

mzdy učiteľky. Čím skôr sa zruší škôlka, tým lepšie pre obec. Každý mesiac totiž stojí obec 

škôlka 2000 €. A bez detí nie je logické škôlku udržiavať otvorenú. Pre obec to nebude nijako 

lacné, nakoľko sa riaditeľke musí vyplatiť odstupné. Čím ďalej však počkáme, o to viac to 

bude obec stáť.                                                    

Marian Cz. dodal, že odtiaľto niet cesty späť a nie je náhoda, že aj iné obce zatvorili škôlky. 

Alexandra K. si myslí, že je to smutné ale naozaj je to takto zbytočné udržať.  Kinga. H si tiež 

myslí, že ak nie sú deti, niet čo robiť. 

Poslanci schválili pozastavenie činnosti MŠ s VJM – Óvoda Malé Kosihy od 28.02.2025 do 

31.08.2025 a zároveň schválili zrušenie činnosti MŠ s VJM – Óvoda Malé Kosihy, ku dňu 

01.09.2025. Štefan M. sa hlasovania zdržal. 

K bodu 8 Starosta v krátkosti už len požiadal zastupiteľstvo o to, aby pouvažovali ako využiť 

budovu terajšej MŠ.                                                   

Obec sa chystá opäť podať žiadosť o dotáciu na obnovu kultúrneho domu. Dodal, že ďalšie 

zasadnutie bude v júni.                                                       

K bodu 9 Na záver sa starosta poďakoval za účasť a zasadnutie ukončil. 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: Štefan Molnár  ..................................... 

    Tomáš Damek  ..................................... 

Zapisovateľ:   Jana Mišalová  ..................................... 

 

 

 

Starosta obce 

Pszár Attila 


